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【通訊二】                                                      2021年 7月 20日 

STEM教育學與教和評估系列： 

如何在初中科學科和小學常識科進行與植物相關的 STEM學習活動 

 

「第九屆胡秀英日講座系列」在教育局合辦及支持下，於 2021年 7月 15日假香港教育局演講廳順

利舉行。到場講者及嘉賓逾 150人，包括來自本港中小學的教師、教育局和漁農自然護理署職員。

其中 6所本港的中小學老師分享了如何將香港中文大學生命科學學院胡秀英植物標本館 (下稱「胡

秀英植物標本館」)所提供的植物學 STEAM 教育資源應用於日常教學，以及參與到校活動後的感

受，當中主題包括「VR 植物研習徑」、「虛擬植物辨認練習」、「植物藝術繪畫」、與漁農自然

護理署合作的「受保護植物 STEM 保育」及「校本植物標本 STEAM 活動」。各老師亦透過活動分

享了他們在校本開發的 STEAM課程和學生的熱切參與。 

 

在此，再次感謝各學校 3年間的踴躍參與，既豐富了學生學習自然科學的體驗和發展，同時又配合

學校的 STEM 教育，期望本次分享會，能為中小學學界提供多個 STEM 教育範例作參考。 

 

6所參與分享的學校如下 (排名不分先後)： 

秀茂坪天主教小學 

柴灣角天主教小學 

將軍澳官立中學 

聖士提反女子中學 

天水圍循道衞理小學 

東涌天主教學校(中學) 

 

有關胡秀英植物標本館的「植物學 STEAM 教育計劃」，請參閱 

https://syhuherbarium.sls.cuhk.edu.hk/steam/botany-steam-education-project/ 

 

文：王天行、李敏貞 

圖：蕭天欣、黃鈞豪、王顥霖、鄭一心 

 

臉書連結 

https://www.facebook.com/permalink.php?story_fbid=4207886305943226&id=1692006740864541&__tn

__=-R 
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[Newsletter No. 2]                                                      20 July 2021 

STEM Education Learning, Teaching and Assessment Series: 

How to Conduct Plant-related STEM Learning Activities in Junior Secondary Science and Primary 

General Studies 

 

Collaborate with Education Bureau, “Seminar series 9th Shiu-Ying Hu Day” was successfully implemented 

on July 15 2021. Over 150 speakers and guests from local primary and secondary schools, Education 

Bureau (EDB) & Agriculture, Fisheries and Conservation Department (AFCD) joined the event. Speakers 

from 6 local schools shared their usage and experience of STEAM resources from the Shiu-Ying Hu 

Herbarium, School of Life Sciences, The Chinese University of Hong Kong (“Shiu-Ying Hu Herbarium”). The 

new education materials include “VR Plant Learning Trail”, “Virtual Plant ID Exercises”, “Botanical Art 

Education”, “Conservation of Protected Plants on Campus STEM Education with AFCD” and “Collection and 

Field Preparation of Plant Specimen with STEAM Education”. The program application also facilitated the 

establishment of school-based STEAM syllabus and activities. 

 

In the past 3 years, our herbarium had very good opportunities to connect with these schools and really 

treasured our collaboration to enrich students’ learning and growth in all aspects. We hope this sharing 

could provide good examples and demonstration of how to develop STEM education in local schools. 

 

Once again, we would like to thank & acknowledge the following schools with speakers in the seminar: 

Sau Mau Ping Catholic Primary School 

Chai Wan Kok Catholic Primary School 

Tseung Kwan O Government Secondary School 

St. Stephen's Girls' College 

Tin Shui Wai Methodist Primary School 

Tung Chung Catholic School (Secondary) 

 

About “Botany STEAM Education Project” of Shiu-Ying Hu Herbarium, please refer to 

https://syhuherbarium.sls.cuhk.edu.hk/steam/botany-steam-education-project/ 

 

Text: Wong Tin Hang, Li Man Ching 

Photo: Siu Tin Yan, Wong Kwan Ho, Wong Ho Lam, Cheng Yat Sum 

 

Facebook Link 

https://www.facebook.com/permalink.php?story_fbid=4207884405943416&id=1692006740864541&__tn

__=-R 
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[活動相片 Activity Photos] 
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[活動相片 Activity Photos] 
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